
Dank u wel voorzitter, 
Precies een week geleden heeft u de Jaarrekening 2018 vastgesteld en werd het financiële jaar 2018 
afgesloten. Door een aantal onvoorziene ontwikkelingen in de staart, hebben we 2018 afgesloten 
met een negatief resultaat. Een aantal keren is vorige week al aangegeven dat een jaarrekening 
vaststellen vooral terugblikken is, maar wél in relatie tot het vooruitkijken: en dáár zijn we vandaag 
voor bijeen!  
 
Vanmiddag en vanavond staan we met elkaar voor de opgave, richting te geven aan een gezond 
financieel beleid voor de komende jaren van Westerveld. Of beter gezegd, staan we voor de opgave 
om richting te geven aan het beleid dat vertaald is óf vertaald zal worden in financiële cijfers. 
 
Ik noem het een ‘opgave’ en daarmee doel ik zéker niet op de discussie die wellicht ontstaat omdat 
fracties verschillende ideeën hebben en het college misschien nóg weer een andere koers voorstelt. 
Juist in een raadsvergadering moet er ruimte zijn voor debat en discussie, voor dialoog, voor 
bestuurlijke én politieke processen. In vergadering gaan we op zoek naar de ruimte, naar de 
overeenkomsten en de punten waar raadsleden elkaar – in meerderheid – kunnen vinden. Dit is het 
moment om op basis van de door ons aangeboden Voorjaarsrapportage - met voorstellen voor 
enerzijds ombuigingen maar ook voorstellen voor het continueren van uitgaven en voor 
investeringen – richting te geven aan het beleid van de nabije én verdere toekomst. 
 
Met de term ‘opgave’ doel ik wél op het feit dat het over het algemeen gemakkelijker is om de vraag 
te beantwoorden ‘wat zou u doen met een miljoen?’ dan de vraag: ‘hoe spaart of bespaart u een 
miljoen?’  
 
Het college heeft zoals gezegd, u een aantal voorstellen aangeboden en ik vat ze even heel beknopt 
samen met: 

- vergroten van de inkomsten in de vorm van een OZB-verhoging en verhoging  van de 
toeristenbelasting 

- de uitgaven in het fysieke domein temporiseren en 
- herstructureren van de zorg, oftewel: met minder middelen toch effectieve zorg blijven 

bieden aan inwoners die dat echt nodig hebben. 
 
Het voorstel van het college aan uw raad is, om vandaag van u een ‘go’ te krijgen voor het uitwerken 
van deze mogelijkheden en in het najaar een weloverwogen definitief besluit te nemen.  
 
Na het verzenden van de Voorjaarsrapportage met dit voorstel is de meicirculaire verschenen met 
een financiële meevaller, waardoor de verwachte tekorten minder groot zijn geworden.  
Een ontwikkeling waar we in principe op verschillende manieren op kunnen reageren. We hebben 
waarschijnlijk allemaal vroeger wel eens geld gekregen voor een behaald zwemdiploma of een 
schoolrapport – of dit rapport nu heel goed was of dat het vooral ruimte bood voor verdere 
ontwikkeling – en zijn daar vast en zeker heel verschillend mee omgegaan:  

- de één stopte de guldens of euro’s in de spaarpot omdat hij of zij spaarde voor een walkman 
of spelcomputer. Dit zijn volstrekt willekeurige voorbeelden. Sparen zonder doel, sparen 
voor eventueel moeilijkere tijden kenden we als kind nog niet;  

- de ander kocht een bal en ging met vrienden en vriendinnen eindeloos spelen tot de bal lek 
was of onbereikbaar was geworden; 

- en weer een ander kocht iets lekkers en had een intens, sensationeel zoet moment! 
 
Met andere woorden: u kunt nu ombuigingsmogelijkheden met de meevaller van de meicirculaire in 
gedachten direct wegstrepen, maar we kunnen óók de ombuigingsvoorstellen van het college – 
wellicht aangevuld met ombuigingsvoorstellen van u – alsnog uitwerken en deze in het najaar 
integraal afwegen. Wanneer we door het temporiseren van uitgaven en herstructurering van de zorg 



financiële ruimte kunnen creëren, moeten we dat niet nalaten. Daarbij: dat sparen voor later kenden 
we als kind niet maar inmiddels weten we wél dat een reserve niet alleen nodig is om goedkeuring 
voor ons financieel beleid te krijgen maar dat een financiële reserve ook verstandig is. Inmiddels 
kennen en herkennen we de golfbeweging van betere en slechtere tijden. Als privépersoon kun je 
nog denken ‘wie dan leeft wie dan zorgt’, maar dat gaat niet op voor de overheidsfinanciën.  
 
De meicirculaire biedt het perspectief, de lastenverhogingen zoals voorgesteld in de 
Voorjaarsrapportage nader te beschouwen in het najaar . 
 
Betekent het maken van nadere uitwerkingen en doorrekeningen dat er de komende maanden 
‘niets’ gebeurt? Dat bestuur en organisatie stilstaan?  
Zeker niet! Iedere werkdag worden er: paspoorten verstrekt, huwelijken gesloten, Wmo-aanvragen 
en evenementenvergunningen behandeld en toegekend, worden subsidies verstrekt en kavels 
verkocht. Om maar een fractie van de zogeheten ‘going concern’ te noemen. 
Oftewel: we focussen vaak op nieuw en ‘anders’ maar het werk van bestuur en organisatie is voor 
een groot deel óók de ‘gewone’ dagelijkse taken van een gemeente – die iedere inwoner van ons 
verwacht en mág verwachten – goed uitvoeren. Met het vaststellen van deze Voorjaarsrapportage 
besluit u óók dat de dagelijkse dienstverlening aan én de ondersteuning van onze inwoners ‘gewoon’ 
doorgaat.  
 
Daarnáást lopen diverse beleidsmatige trajecten, die we samen met inwonersgroepen oppakken, 
zoals: 
- de implementatie van de nieuwe Omgevingswet,  
- het formuleren van de Omgevingsvisie 
- het opstellen van het duurzaamheidsbeleid,  
- het vertalen van de RES naar Westerveldse schaal 
- het opstellen van een erfgoednotitie én een nieuw economisch beleid.  
En geven we bijvoorbeeld uitvoering aan BrinQ. 
 
Ook gaat onze aandacht uit naar de gewasbeschermingsmiddelen. 
 
Op donderdag 4 juli 2019 heeft er een niet voorziene kentering plaatsgevonden. Er zijn moties 
aangenomen in de Tweede Kamer die het Rijk de opdracht geven om afstandsnormen in te stellen 
ten aanzien van gewasbeschermingsmiddelen. 
Wij gaan nu de samenwerking aan op verschillende niveaus. Samen met de Provincie Drenthe en met 
het Rijk willen we verkennen hoe we kunnen omgaan met gewasbeschermingsmiddelen in het 
ruimtelijk spoor.  
Op donderdag 11 juli 2019 vindt er daarom een gesprek plaats met de gedeputeerden van de 
provincie, een medewerker van het ministerie van LNV en de gedeputeerden vanuit de provincie 
Overijssel. Daarnaast heeft gedeputeerde Henk Jumelet om donderdagavond 4 juli 2019 benoemd 
dat de provincie graag een onafhankelijk persoon zou willen instellen om te inventariseren en uit te 
vragen waar de wensen en mogelijkheden liggen in de samenwerking en om de verbinding weer 
terug te krijgen daar waar deze gepolariseerd is.  
Vandaag op 9 juli 2019 heeft het college een standpunt ingenomen ten aanzien van 
gewasbeschermingsmiddelen. De volgende punten zijn hierin van belang:  

- Naar aanleiding van de aangenomen moties in de Tweede kamer van 4 juli 2019 gaat de 

gemeente samen met de provincie Drenthe en het Ministerie van Landbouw, Natuur en 

Voedselkwaliteit (LNV) de mogelijkheden voor het gebruik van gewasbeschermingsmiddelen 

binnen het ruimtelijk spoor te onderzoeken.  



- Het college heeft ingestemd om samen te gaan werken, om gezamenlijk stappen te zetten 

met de provincie Drenthe, gemeente Westerveld en anderen zoals toegelicht op de 

informatieavond van 4 juli 2019. 

 
Bestemmingsplan buitengebied 
In de brief aan de raad van 24 april 2019 met als onderwerp 'stand van zaken bollenteelt' is genoemd 
dat het college op 9 juli a.s. tijdens het B&W-overleg een besluit neemt over het nog vast te stellen 
bestemmingsplan buitengebied 2018. Waarna dit in september door de raad kan worden 
vastgesteld. 
Het college legt nu aan de raad voor om het bestemmingsplan buitengebied 2018 niet meer vast te 
stellen, maar een vernieuwd bestemmingsplan voor het buitengebied te ontwikkelen. Dit 
bestemmingsplan: het bestemmingsplan buitengebied 2019, wordt op 18 juli 2019 in procedure 
gebracht. 
In het bestemmingsplan buitengebied 2019 is geen sprake van nieuw beleid, alleen bestaande 
planologische rechten zijn hierin overgenomen. Met dit bestemmingsplan wil de gemeente bereiken 
dat de publieke digitale raadpleegbaarheid van planologische informatie betreffende bebouwde en 
onbebouwde percelen in het buitengebied, wordt verbeterd. De eerste stap voor de samenvoeging is 
gezet door het opstellen van het (ontwerp)bestemmingsplan Buitengebied Westerveld 2018. Met het 
voorontwerpbestemmingsplan buitengebied 2019 wordt het samenvoegingsproces vervolgd en 
afgerond. Het gaat om een beperkte beleidsarme actualisatie. 
Ontwikkelingen die hierin zijn meegenomen: 

- De bestaande regeling voor het  ‘kamperen bij de boer’ is aangepast.  

- De bestaande regeling voor kleinschalige energiewinning op woon- en bedrijfslocaties is 

aangepast.  

- De bestaande regeling voor het op de grond plaatsen en exploiteren van zonnepanelen 

binnen het bouwvlak van agrarische- en overige bedrijven is nader uitgewerkt, waarbij het 

plaatsen van kleine windturbines als mogelijkheid is toegevoegd door middel van een 

afwijkingsbevoegdheid. 
 

PAS-Uitspraak 
Het college is zich er van bewust dat de uitspraak van de Raad van State over de PAS gevolgen kan 
hebben voor dit bestemmingsplan. De verwachting is, dat de Raad van State in september 2019 
uitspraak doet over het plan in Westerveld. Indien deze uitspraak aanleiding geeft tot het wijzigen 
van dit bestemmingsplan, zullen deze wijzigingen door middel van een nieuwe periode van inspraak 
en vooroverleg bekend gemaakt worden.   
Daarnaast gaan wij, indien mogelijk, de uitkomsten van de samenwerking met het Rijk en de 
Provincie verwerken in het bestemmingsplan buitengebied, bijvoorbeeld door middel van zonering of 
een aanlegvergunning. 

Voorzitter, tot zover mijn inleiding namens het college. 
 
 
 
 
      
 
 
      


